

- [English](#)
 - [Français](#)
-

WorldSkills Lyon 2024 just launched!

Press Release, Lyon, 10 September

WorldSkills Lyon 2024 has officially started, marking a significant commitment to supporting youth worldwide in discovering and pursuing their career paths. This global event brings together 1,400 young Competitors from 59 skills, showcasing their talent and fostering international collaboration.

One School One Country

In a remarkable initiative, WorldSkills Lyon 2024 has partnered with 52 middle and high schools across the Lyon area. Through the One School One Country, Competitors had the opportunity to share their experiences and insights with students, inspiring the next generation to explore and embrace vocational education.

Press Conference

During the press conference, representatives from the WorldSkills movement emphasized the core values that drive the organization. They highlighted the importance of trades and vocational training, shared actions of WorldSkills beyond the Competition, and detailed how WorldSkills serves as a professional springboard for its participants.

Opening Ceremony

The Opening Ceremony, held at the LDLC Arena, was a grand celebration attended by 12,500 spectators. The event featured the parade of nations, inspiring speeches from WorldSkills spokespersons, and a special address by French President Emmanuel Macron, who “I proclaim the 47th WorldSkills Competition open”. The two-hour show illuminated the role of youth as change-makers in today’s world.

“Your job is not only to be a WorldSkills Champion for the next four days, but to be a WorldSkills Champion each and every day. Rise up and share your skills with the world.”

— Shweta Ratanpura, WorldSkills Champions Trust Asia representative

“Highlighting professions that nothing can replace, inspiring youth, promoting inclusion for all through education, acquiring skills to address international challenges in vocational training and the attractiveness of trades, and enabling each nation to build the skills of tomorrow—this is our mission.”

— Max Roche, WorldSkills Lyon 2024 President

“From the climate crisis to unequal access to quality education, from gender inequities to rapid advancements in technology, our world needs more young people who are leaders. Young people with the skills and ambition to pursue great things. That is what we are building at WorldSkills. That is what we are celebrating tonight and over the next week.”

— Chris Humphries, WorldSkills President

As the day drew to a close, the atmosphere was filled with excitement and anticipation. The 1,400 Competitors, who are about to embark on this once-in-a-lifetime Competition, were wished a restful night in preparation for the challenges and opportunities ahead.

WorldSkills Lyon 2024 promises to be an unforgettable experience, celebrating the talents and ambitions of young individuals from around the globe. Stay tuned for more updates and highlights as the Competition unfolds.

To access the assets from the Opening Ceremony:

Livestream: <http://worldskills2024.com/en/live-streaming/>

Photos: <https://www.flickr.com/photos/worldskills/albums/72177720320219357/>

Videos: <https://vimeo.com/showcase/10247441>

Press Resources

1 – [Photo repository](#)

2 – [Video repository](#)

3 – Access our latest articles and news

[WorldSkills Lyon 2024 news](#)

[WorldSkills International news](#)

4 – [Access our press releases and press kits](#)

5 – [Access live contents from the Competition](#)

Contact

- Alice Nahon - alice.nahon@publicis.com - (+33) 6 45 65 02 62

- Anne-Laure Tronc - media@worldskillslyon2024.com - (+33) 7 44 05 44 89

About WorldSkills Lyon 2024

WorldSkills Lyon 2024 is the Competition Organizer of the 47th WorldSkills Competition. This event will take place in Lyon from 10 to 15 September 2024 and will bring together 1,400 Competitors from over 70 countries and regions, competing in 59 skills in front of 250,000 visitors.

More than just a Competition, WorldSkills Lyon 2024 aims to combat prejudice surrounding vocational training to address the challenges faced by these economically crucial sectors. It also aims to encourage young people to choose these future-oriented professions, which, in addition to being in high demand, are also sources of excellence, professional success, and personal fulfillment.



WorldSkills Lyon 2024 vient de commencer !

Communiqué de presse, Lyon, 10 septembre

WorldSkills Lyon 2024 a officiellement commencé, marquant un engagement significatif pour soutenir les jeunes du monde entier dans la découverte et la poursuite de leur parcours professionnel. Cet événement mondial réunit 1 400 jeunes Compétiteurs autour de 59 métiers, mettant en valeur leur talent et favorisant la coopération internationale.

One School One Country

Dans une initiative remarquable, WorldSkills Lyon 2024 s'est associé avec 52 collèges et lycées de la région lyonnaise. À travers le programme One School One Country, les Compétiteurs ont eu l'occasion de partager leur expérience et leurs idées avec les élèves, inspirant la prochaine génération à explorer et à adopter l'enseignement professionnel.

Conférence de presse

Lors de la conférence de presse, les représentants du mouvement WorldSkills ont rappelé les valeurs fondamentales qui animent l'organisation. Ils ont mis en avant l'importance des métiers et de la formation professionnelle, partagé les actions de WorldSkills au-delà de la Compétition, et détaillé comment WorldSkills sert de tremplin professionnel pour ses participants.

Cérémonie d'ouverture

La Cérémonie d'ouverture, qui s'est tenue à la LDLC Arena, a été une grande célébration en présence de 12 500 spectateurs. L'événement a présenté le défilé des nations, des discours inspirants des porte-paroles de WorldSkills, et une adresse spéciale du Président français Emmanuel Macron, qui a déclaré : « Je proclame la 47ème Compétition WorldSkills ouverte ». Le spectacle de deux heures a mis en lumière le rôle des jeunes en tant qu'acteurs du changement dans le monde d'aujourd'hui et de demain.

« Votre tâche n'est pas seulement d'être un Champion WorldSkills pendant les quatre prochains jours, mais d'être un Champion WorldSkills chaque jour. Levez-vous et partagez vos compétences avec le monde. »

- Shweta Ratanpura, représentante de WorldSkills Champions Trust Asie

« Mettre en avant des professions irremplaçables, inspirer les jeunes, promouvoir l'inclusion pour tous à travers l'éducation, acquérir des compétences pour relever les défis internationaux dans la formation professionnelle et l'attractivité des métiers, et permettre à chaque nation de construire les compétences de demain—voici notre mission. »

– Max Roche, Président de WorldSkills Lyon 2024

« De la crise climatique à l'accès inégal à une éducation de qualité, des inégalités de genre aux avancées technologiques rapides, notre monde a besoin de plus de jeunes leaders. Des jeunes avec les compétences et l'ambition de poursuivre de grandes choses. C'est ce que nous construisons à WorldSkills. C'est ce que nous célébrons ce soir et au cours de la prochaine semaine. »

- Chris Humphries, Président de WorldSkills

Alors que la journée touchait à sa fin, l'atmosphère était remplie d'excitation et d'anticipation. Les 1 400 Compétiteurs, qui sont sur le point de se lancer dans cette Compétition unique, ont été souhaités une nuit reposante en préparation des défis et opportunités à venir.

WorldSkills Lyon 2024 promet d'être une expérience inoubliable, célébrant les talents et les ambitions des jeunes du monde entier. Restez à l'écoute pour plus de mises à jour et

de moments forts au fur et à mesure que la Compétition se déroule.

Ressources presse

1 – [Ressources photo](#)

2 – [Ressources vidéo](#)

3 – **Articles et actualités**

[WorldSkills Lyon 2024](#)

[WorldSkills International](#)

4 – **Communiqués de presse et Dossiers de presse**

5 – [Contenus live de la Compétition](#)

Contact Presse

- Alice Nahon - alice.nahon@publicis.com - (+33) 6 45 65 02 62
- Anne-Laure Tronc - media@worldskillslyon2024.com - (+33) 7 44 05 44 89

À propos de WorldSkills Lyon 2024

WorldSkills Lyon 2024 est l'entité organisatrice de la 47e Compétition Mondiale des Métiers WorldSkills. Cet événement aura lieu à Lyon du 10 au 15 septembre 2024, et rassemblera 1 400 Compétiteur-ice-s de plus de 70 pays et régions, qui concourront dans 59 métiers devant 250 000 visiteurs.

Bien plus qu'une compétition, WorldSkills Lyon 2024 vise à combattre les préjugés autour de la formation professionnelle pour répondre aux enjeux de ces filières en tension économique, et à encourager les jeunes à choisir ces métiers d'avenir, qui en plus d'être en forte demande, sont autant vecteurs d'excellence, de réussite professionnelle et d'épanouissement que d'autres filières.

GLOBAL PREMIUM PARTNERS OF WORLDSKILLS INTERNATIONAL

SAMSUNG

StanleyBlack&Decker

GLOBAL INDUSTRY PARTNERS OF WORLDSKILLS INTERNATIONAL

3M

aws



AUTODESK

CAR-O-LINER

DHL

DMG MORI

FANUC

FESTO

FLUKE





Copyright © 2024 WorldSkills International, All rights reserved.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

